
درحال حاضر آیت الله خامنه ای در ایران جایگزینی ندارد
دولت گذشته نخواست طرح حل اختلاف بین شیعه و سنی اجرایی شود

آیت الله اکبر هاشــمی رفســنجانی، رئیس مجمع تشــخیص مصلحت نظام با 
روزنامه عربی زبان »الوفاق« مصاحبه ای داشته و به سوالات خبرنگار این روزنامه 
درخصوص رابطه ایران از عراق، حمله عربســتان به یمن و مذاکرات هسته ای، 
جنگ شیعه و ســنی و وضعیت خاورمیانه پاسخ داده اســت. آیت الله هاشمی در 
پاسخ به سوالی درخصوص اسنادی که ویکی لیکس جدیدا درمورد وزارت خارجه 
عربستان منتشر کرده است، تاثیر این اسناد را بر وجهه عربستان منفی خواند که به 
این زودی پاک نمی شود. وی دراین مورد گفت: »در عربستان بیشتر از همه،  چون 
عربستان یک کشور بسته ای بود و هست. ضمنا یک زمینه ای شده که کسانی هم 
که می خواهند دروغ بگویند از این اسناد جعل می کنند و هرچه خواستند می گویند«.

درحال حاضر آیت الله خامنه ای در ایران جایگزینی ندارد
آیت الله هاشمی در پاســخ به سوالی درخصوص رابطه اش با آیت الله خامنه ای 
گفت که از جوانی با هم دوست بوده اند و اولین ملاقاتشان در درس خارج آیت الله 
داماد بوده اســت. او دراین باره ادامه داد: »ایشان از من کوچک تر بود. بعد هم 
رفاقت ها عمیق و در دوران مبارزه خیلی عمیق تر شد و بعد از انقلاب دیگر زیادتر 
شد. در همه کارها با هم کار می کردیم.  در جنگ و در هرجا که شما فکر می کنید 
تا امروز ما همین ارتباطمان هســت«. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام 
درباره رابطه صمیمی اش با رهبر انقلاب هم گفت: »ما خیلی صمیمی هستیم. 
من و هم ایشــان همدیگر را خیلی دوســت داریم. یک منظــره کوچک آن در 
بیمارستان بود وقتی که ایشان جراحی کرده بودند، عیادت من با ایشان در آنجا 
بسیار صمیمی بود و همان منظره ای شد که دیدید«. او همچنین اضافه کرد: 
»معتقدم که در حال حاضر آیت الله خامنه ای در ایران جایگزینی به این آسانی 
ندارد و ایشــان الان محور اساســی هم برای حیات انقلاب و هم امنیت کشور 
هستند و ایشان مرکز مدیریت کشور است و ما هم باید به ایشان کمک کنیم«.

ما در عراق هیچ طمعی نداریم
آیت الله هاشــمی درمورد رابطه ایران با عراق گفت که ما کشــور عراق را مثل 
خودمان مهم می دانیم. او به پیشــینه رابطه ایران و عراق، ایرانی هایی که در 
عراق و عراقی هایی که در ایران زندگی می کنند و همچنین مســافرت مذهبی 
ایرانیان به عراق اشــاره کرد. وی درباره کمک های ایران به عراق گفت: »بله 
کمک های ما جدی است و به هیچ چیز هم محدود نیست«. آیت الله هاشمی 
درباره نگرانــی آمریکا از رابطه ایران و عراق گفت: »آقای طالبانی هم یک بار 
جمله ای گفته بودند کــه غربی ها اظهار نگرانی کرده بودند که از اینکه شــما 
دارید ایرانی ها را می آورید و این خطر اســت. او گفته بود مگر ایرانی ها از عراق 
چه می خواهند. الان که همه مسئولین عراق از مریدهای ایران هستند، ایران 
چــه احتیاجی دارد که برای ما خطر باشــد؟ ما هیچ خطری از ایران احســاس 
نمی کنیم . او مــا را نجات داده و به اینجا رســانده و کمک کرده اســت«. وی 
همچنیــن افزود: »ما در عراق هیچ طمعی نداریــم و از عراق هیچ خطری در 
شــرایط فعلی برای خودمان حــس نمی کنیم و حفظ عــراق و امنیت عراق را 

امنیت خودمان می دانیم«.

عربستان از اسرائیل بترسد، نه از ایران
آیت الله هاشمی در پاسخ به سوالی درمورد ترس عربستان از توافق ایران و غرب 
و ارتباط جنگ عربستان در یمن با مذاکرات گفت: »اگر هم می ترسند، راهش 
همان اســت که باید از راه صداقــت دربیایند. البته عربســتان و احتمالًا دیگر 
کشورهای منطقه اشتباه می کنند؛ چون  ما که ترس نداریم. ما که بمب هسته ای 
را تحریم کردیم، چرا از ما بترسند؟ از اسرائیل باید بترسند«. وی همچنین در این 
خصوص گفت ایران از همکاری با عربســتان نگرانی ندارد و می تواند با حکام 

جدید آن کار کند و رفت و آمد داشته باشد. 

نخواستند طرح حل اختلاف بین شیعه و سنی اجرایی شود
آیت الله هاشمی در ادامه از طرحی گفت که با تلاش او برای حل مسائل بین شیعه 
و سنی بین ایران و عربستان پی ریزی شد ولی افراد مسئول در زمان دولت گذشته 
نخواستند طرح اجرایی شود. او از سفر پنج شش سال پیش خود به عربستان که 
جلسه ای طولانی برای حل اختلافات ایران و عربستان که با حضور ملک عبدالله 
داشــتند و به راه حل رســیدند، گفت و توضیح داد: »راه حل ما این شد که بیاییم 
شش هفت کمیسیون مشترک تاسیس کنیم که اولین و مهم ترینش برای امور 
مذهبی و به اصطلاح علمایی بود. یعنی علمای دو طرف یک کمیسیون داشته 
باشند و اختلافاتی که ظاهرا شــیعه و سنی دارند را بررسی کنند و راه حل برایش 
انتخاب کنند و مســئولان دو کشور هم پشــت این نظریات بمانند تا مشکلات 
را کاهش بدهیم«. او از کمیســیون های دیگری برای روابــط دوجانبه، لبنان، 
سوریه، عراق و افغانستان و یک کمیسیون برای بقیه کشورها نام برد و در ادامه از 
مشکلاتی که نهایتا به اجرایی نشدن این طرح انجامید گفت: »ولی خب من که 
آمدم اینجا کسانی که بایست این کارها را اجرا می کردند، نخواستند انجام شود و 
آقای سعود فیصل هم به دنبال من آمد که پیگیری کند و پیگیری هایی هم شد 
و جلسه سفر اولشان خوب بود. ولی بعد، هم در آنجا یک مقداری مشکلاتی پیدا 
کرد و یک مقدار هم که ما مشکلاتی داشتیم و عملا به هم خورد«. رئیس مجمع 
تشخیص مصلحت نظام اما با این حال ابراز امیدواری کرد: »من این را می دانم 
که اگر الان در عربستان اراده ای به وجود بیاید و اگر کار مشترکی را شروع کنیم، 
در همه دنیای اسلام می توانیم اختلاف بین شیعه و سنی را کم کنیم. چون سوریه 
یک کشور مستقلی است. نه ما و نه عربستان حق نداریم برویم و سرنوشت آن ها 
را رقم بزنیم. ما باید مواظب باشیم که آنجا اختلافات شیعه و سنی و این مسائل 
نباشد خودشان و مردم خودشان مسائلشان را حل کنند و به حل مشکلات کمک 

کنیم. عراق و لبنان هم همین گونه هستند«.

مشکل کشور نداشتن مدیران شجاع است 
 رئیس ســتاد اقامه نماز کشــور گفت: اصلی ترین مشــکل کشور ایران نداشــتن مدیران و 
تصمیم گیرندگان شــجاع است. حجت الاسلام والمســلمین محسن قرائتی در نشست 
شــورای اداری اســتان بیان کرد: دنیا زمانی عوض می شــود که افکار عوض شود که 
متاســفانه امروزه دین برای افراد اهمیت چندانی ندارد و برخی مسئولین نسبت به آن 
بی اعتنا هســتند. وی با اشــاره به این که »تا خاک باغچه عوض نشود چیزی درست 
نخواهد شــد« گفت: مدیریت برخی افراد به گونه ای اســت که یک گونی پول را آتش 

می زنند تا یک سیب زمینی بکارند.

اکثر استانداران اصلاح طلب نیستند
زاهدی استاندار کردستان به فارس می گوید: در بین استانداران هر جریان و گرایش سیاسی وجود 

دارد، البته بیشتر استانداران اصلاح طلب نیستند اما اکثر فرمانداران اصلاح طلبند.به طور کلی دولت 
روحانی یک دولت اصولگراست. بنده روزی که به جلسه دولت رفتم تا استاندار شوم خطاب به آقای 
روحانی گفتم من اصلاح طلبم و تمام همکارهای شما هم بنده را می شناسند ولی اگر استاندار شدم 

نماینده شما هستم و سیاست شما را اعلام و پیاده خواهم کرد.اگر بپذیریم که می توان با دیدگاه های 
مختلف درون یک سیستم قرار گرفت می توانیم سیاست های آن سیستم را اعمال کرد و الان هم 

به این شکل عمل می شود از همه جریانات در دولت حضور دارد.

مذاکرات قطعا به نتیجه می رسد
معــاون رئیس دولــت اصلاحــات معتقد 
است که مذاکرات هسته ای با ۱+۵ قطعا 
به نتیجه می رسد و به گفته وی طرح الزام 
دولت به خطوط قرمــز که چندی پیش در 
مجلس شــورای اسلامی با اکثریت آرا نیز 
به تصویب رسید کار درستی بود و تعهدات 

طــرف مقابل را بهتر می کند.محســن مهرعلیزاده  با اشــاره به مذاکرات 
ایران با ۱+۵ که هم اینک در وین دنبال می شــود اظهار داشت: قرائن و 
شواهد نشان می دهد که مذاکرات ایران با ۱+۵ قطعا به نتیجه می رسد.
وی دربــاره طرح الزام آور دولــت به حفظ خطوط قرمــز که چندی پیش 
در مجلس شــورای اسلامی با اکثریت آرا تصویب شــد نیز گفت: به نظر 
من این اقدام مجلس خطوطی را مشــخص کرد که هم روشــن کننده و 

هم بازدارنده بود.

کمی دلواپسیم
نماینده مــردم تهران در مجلس شــورای 
اســلامی با اشــاره به مذاکرات هسته ای 
ایران با کشــورهای ۱+۵، گفت: خواسته 
ما از مسوولان سیاست خارجی این است 
که توجه به خطوط قرمز داشــته باشند که 
دارند.حجت الاسلام  و المسلمین مرتضی 

آقاتهرانــی در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: در مذاکرات باید توجه شــود 
که همه تحریم ها به  طور یک جا برداشــته شــود، نه اینکه ما همه چیز را 
ببندیم، ولی طرف مقابل تحریم ها را به  طور کامل برندارد و ســود ببرند، 
این ها شدنی نیســت به همین خاطر ما کمی دلواپسیم.وی تصریح  کرد: 
باید به این نکته توجه داشته باشیم که آمریکایی ها نانجیبند بیش از آنچه 
که تصور می شــود و در این شــرایط مســوولان مذاکره کننده باید خیلی 

حواس شان جمع باشد .

گزارش فعالان آب مرا وحشت زده کرد
رئیس مرکز پژوهش های مجلس شورای 
اســلامی با اشــاره به جلســه هم اندیشی 
خود در این مرکز با فعالان بخش های آب 
و محیط زیست کشــور، گفت: از شنیدن 
گــزارش وضعیت آب در کشــور وحشــت 
زده شــدم، کاظم جلالی، ، بیان داشت: 

در واپسین روزهای ماه شــعبان میزبان فعالان بخش آب کشور در مرکز 
پژوهــش های مجلس بودم کــه به واقع از گزارش های آنها وحشــتزده 
شــدم.نماینده مردم شهرســتانها شــاهرود و میامی در مجلس شورای 
اســلامی با اشــاره به وضعیت کنونی کشــور در مقابله با بحران کم آبی، 
گفت: در جلسه مذکور، فعالان این بخش به ما نشان دادند که چه میزان 
از اراضی ما نشست پیدا کرده اند و چه شــکاف ها و گسل هایی در زمین 

پدیدار شده است .

مگر دولت اعتدال هم تیم رسانه ای دارد؟
محمدرضا تاجیک در بخشی از گفت و گوی 
خود با روزنامه آرمان در پاســخ به این ســوال 
کــه »برخی تیم رســانه ای دولــت را ضعیف 
قلمداد می کننــد و اعتقاد دارند در تفســیر و 
ترجمه موفقیت های دولت ناتوان بوده است. 
شــما با این نظر موافق هستید؟« گفته: مگر 

دولت اعتدال هم تیــم رســانه ای دارد؟ واقعا نمی خواهم با این پرســش تیم 
رسانه ای دولت را تحقیر کنم بلکه صرفا می خواهم نقدی جدی داشته باشم بر 
فعالیت های رسانه ای بی رمق و بی تحرک و سنگین پای دولت. تردیدی ندارم 
که این دولت به علت شرایط خاصش بیش از هر دولتی نیازمند یک تیم رسانه ای 
حرفه ای،خلاق و پرطراوت است، اما تردیدی هم ندارم که تیم رسانه ای دولت 

مستقر از ضعیف ترین تیم های رسانه ای دولت های بعد از انقلاب است.

لغو کنسرت ها دلیل استعفایم نبود
رییــس مســتعفی دفتر موســیقی وزارت 
ارشــاد گفت: به دلایل مشغله های کاری 
و مشــکلاتی که وجــود داشــت، ترجیح 
دادم فضا را برای کســانی که مــی توانند 
کار کننــد، باز کنم. بــه هرحال باید کاری 
کرد که عاقبت به خیر شــد و من به دنبال 

عاقبــت به خیــری بودم.پیروز ارجمند رییس مســتعفی دفتر موســیقی 
وزارت ارشــاد در گفت وگو با جماران در پاســخ به این ســئوال که دلایل 
استعفای شما چه بوده است، اظهار کرد: مشکلاتی که در وزارت ارشاد 
و حوزه ی موســیقی وجود دارد آنقدر زیاد اســت که از یــک جا به بعد به 
این نتیجه رســیدم که فضا را باز کنم تا فرد دیگــری بیاید با انرژی تازه و 

مضاعف کار را جلو ببردد.

حکم توقف پروژه سپاه اجرایی نشد
مدیــر روابــط عمومــی اداره کل میــراث 
فرهنگــی، صنایــع دســتی و گردشــگری 
اســتان تهران گفت: حکم بازپرس شــعبه 
3 دادســرای نظامی تهــران مبنی بر توقف 
ساخت و ساز در میدان سپاه از روز جاری)۱4 
تیرماه(، اجرایی نشد. وجیهه قاسمی گفت: 

امروز برای بررسی آخرین وضعیت توقف ساخت و ساز در میدان سپاه جلسه 
مشترکی برگزار شد. در این جلسه مقرر شد که ساعت ۱0صبح روز دوشنبه 
)۱۵تیرماه( نمایندگان سپاه، اداره کل میراث فرهنگی استان تهران)معاون 
حقوقی این اداره کل(، شهرداری تهران و قاضی پرونده )بازپرسی شعبه سه 
دادسرای نظامی( در محل عملیات ساخت و ساز حاضر شده، از این محل 

بازدید کرده و به قید فوریت نسبت به توقف عملیات اجرایی اقدام کنند.

اگر توافق شود توافق نظام است نه دولت
حشــمت الله فلاحت پیشــه گفت: به نظر من کســی نمی تواند خود را به گمراهی 
بزند و این طور اســتدلال کند که توافق میان یک شخص خاص و ۱+۵ است.وی 
افزود: از صحبت های برخی افراد که ســابقه شــرکت در قانون گــذاری نیز دارند 
تعجب می کنــم زیرا این ها ماهیــت تصمیم گیری در جمهوری اســلامی ایران را 
می دانند اما به گونه دیگری صحبت می کنند.نماینده پیشین مجلس توضیح داد: 
مقولات کلان کشور در شــورای عالی امنیت ملی تصمیم گیری می شود و پرونده 
هســته ای از جمله این مقولات است. این موضوع با مسائل مهم دیگری همچون ارتباط ایران با آمریکا، ارتباط 
ایران با اروپا، توســعه جمهوری اســلامی ایران و ... عجین شده اســت و به همین خاطر شان طرح در شورای 
عالــی امنیت ملی را دارد زیرا هر یک از این موارد به تنهای ازجمله مقولات کلان کشــور اســت.وی ادامه داد: 
گر توافق شــود، این توافق به هیچ وجــه نمی تواند بدون رعایت خطوط قرمز کشــور صورت  در چنین شــرایطی ا
گرفته باشــد مگر اینکه شــورای عالی امنیت ملــی خطوط قرمز را به نحــو دیگری تعریف کرده باشــد.به گفته 
وی این توافق جمهوری اســلامی ایران اســت نه توافق یک فرد و یک دولت لذا یک مســئله ملی است که همه 

مردم با آن مواجه هستند.

چه کسانی  به احمدی نژاد فشار می آورند؟
محســن کوهکن گفت: اینکه چه کســانی بــه احمدی نژاد فشــار می آورند را خودش 
 بایــد پاســخ دهد اما بــه اعتقــاد من کیفیــت فشــارها از کمیــت آن بیشــتر اهمیت 

دارد.
وی افــزود: ممکن اســت که تعــداد زیادی فشــار آورند کــه احمدی نــژاد بازگردد و 
گاهــی ممکن اســت که چنــد نفــر از مشــاورانش خیلی فشــار آورند لــذا کیفیت آن 
از کمیــت آن بســیار مهم تر اســت.این نماینده پیشــین مجلس شــورای اســلامی 
بــا تأکید بــر اینکه این مســئله چنــدان مهم نیســت، گفت: به نظر من مســئله بازگشــتن یــا نگشــتن احمدی نژاد 
 به انــدازه ای بزرگ نیســت که خیلــی بــه آن بپردازیم. بازگشــت او هم چنــدان معادلات سیاســی کنونــی را به هم 

نخواهد زد.
کوهکن افزود: عده ای از یاران او نیز اکنون مجموعه ای را تشــکیل داده اند که اعلام می شــود نسبتی با احمدی نژاد 
نــدارد. من هم با شــناختی که از آنها دارم آن را منتســب بــه احمدی نژاد نمی دانم. از ســوی دیگر معتقد هســتم که 
 احمدی نــژاد هــم مانند هر کس دیگر برای خــود جایگاهی دارد که بایــد در همان جایگاه دیدش، نــه کوچک تر و نه 

بزرگ تر آن.

یارانه نقدی تا چندماه دیگر 
پرداخت می شود؟

برنامه ششــم توســعه کشــور که دولت یازدهم از دو 
ســال پیش سرگرم تهیه آن است دو ماه دیگر آماده و 
به مجلس ارائه می شود. در این برنامه، دولت تصمیم 
نهایی خــود را درباره پرداخت یا قطــع یارانه نقدی به 

مردم اعلام خواهد کرد.
محمدباقــر نوبخــت، معــاون و ســخنگوی دولت 
بــا بیان این که امســال ســال پایانی اجــرای قانون 
هدفمنــدی یارانــه هاســت و مــا امســال هم می 
توانســتیم آن اجــرا نکنیــم، مجلــس را مســئول 
تصمیم گیــری دربــاره پرداخت یــا قطــع یارانه ها 
معرفی کرده و گفتــه: باید ببینیم که مجلس محترم 
 این موضــوع )قطــع یارانه هــا( را در برنامه ششــم 

قرار می دهد یا نه.

جان کری رکورد خود را 
شکست

حضــور وزیــر خارجــه آمریــکا در محــل مذاکرات 
هسته ای با ایران در حالی وارد دهمین روز خود شده 

است که چنین مدتی هیچ سابقه مشابهی ندارد.

پرداخت ۸۰ درصد 
هزینه های دارو توسط 

مردم
رئیس گــروه اقتصاد درمان و برنامه ریزی ســازمان 
تامیــن اجتماعی گفــت: اکنون حــدود ۸0 درصد 
هزینه هــای دارو، ۶۲ درصــد هزینــه مراکز درمان 
ســرپایی و ۵۲ درصــد هزینه هــای بیمارســتانی را 
مردم می پردازند. امیر فضائلی در نخســتین نشست 
تخصصی دسترســی یکســان جامعه به منابع مالی 
بخش سلامت عنوان کرد: ســهم منابع مختلف از 
هزینه های نظام ســلامت در بخش بیمارســتان ها 
حــدود 4۲ درصد، ســهم مراکــز درمان ســرپایی 
 ۲4 درصــد و ســهم داروهــا بیــش از 33 درصــد 

است.

نظر وزیرخارجه اتریش در 
مورد ظریف

روزنامــه اعتماد در شــماره امروز خــود مصاحبه ای 
را بــا سباســتین کورتــز وزیر امــور خارجــه اتریش 
داشــته اســت در مورد نظــر وی در ارتباط بــا اقای 
ظریف به نقــل از وی می نویســد:» مــن ظریف را 
دوســت دارم. او وزیر بســیار باتجربه ای اســت. او 
مذاکره کننــده فوق العاده ای اســت و البته که ایران 
را به عنوان کشــور خود بســیار خوب می شناســند. 
 اما مســاله اینجاســت کــه او غرب را هــم به خوبی 

می شناسد. 
او مدت زمان طولانی در امریکا زندگی کرده اســت. 
برای من صحبت کردن با او همیشه بسیار جذاب بوده 
است. ســوژه صحبت ما نیز همیشه مساله گفت وگو 
در خصــوص برنامــه هســته ای ایــران و مذاکرات 
نبوده اســت. بلکه در بســیاری از موارد در خصوص 
 مســائل سیاســت خارجی نیز با هــم گفت وگوهایی 

می کنیم.«

 نصب دکل برای شنود
در ایران توسط افغان ها؟

افغانســتان از یــک ماه قبــل اقدام بــه احداث یک 
دکل در دو کیلومتری مرز ایران کرده اســت.روزنامه 
جمهــوری اســلامی بــا اعلام ایــن خبر بــه نقل از 
بولتن نیوز آورده است: این دکل با ۵0 درصد پیشرفت 
فیزیکــی در روســتای حاجــی آقاخان افغانســتان 
دردســت احداث است و گفته شــده افغانستان این 
دکل را بــا هدف شــنود در ایــران احــداث می کند.
 هنوز هیــچ منبعی به طــور قطعی این ادعــا را تأیید 

نکرده است.
روستای حاجی آقاخان افغانستان هم مرز با ایران و 
در نزدیکی شهر دوست محمد شهرستان هیرمند 
در شــمال سیســتان و بلوچســتان قــرار دارد و به 
گفته ساکنان شــهر دوست محمد، این روستا - به 
عنوان یکی از روســتاهای قدیمی افغانستان - در 
حال حاضر خالی از ســکنه اســت.گفته می شــود 
افغانســتان در فاصله دو تا ســه کیلومتری ایران، 
تعــداد زیــادی دکل مخابراتی 4G احــداث کرده 
اســت که با توجه به ارتفاع بلندشان به راحتی قابل 

دیدن هستند.

خبرنامه
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